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Republika e Kosovës 
Republika Kosovo-RepublicofKosovo 

Kuvendi - Skupština - Assembly 
 
VI SAZIV 

Jesenje zasedanje 

 

Komisija za poljoprivredu, šumarstvo, seoski razvoj, sredinu i prostorno planiranje 

Sednicabr. 31 

Priština, 27.11.2018, u11:00 časova 

Zgrada Skupštine, sala N-10 

 

Z A P I S N I K 

 

Sednici su prisustvovali: MuharremNitaj,Besa Gaxherri,Liburn Aliu, Salih Zyba, Lutfi Zharku, 

Ganimete Musliu, Etem Arifi iDanush Ademi. 

Odsustvovali: Salih Salihu,Andin Hoti i Serđan Mitrović. 

Pozvani: Bislim Zogaj, direktor Agencije za menadžiranje memorijalnih kompleksa (AMMKK). 

Osoblje za podršku komisje: Bajram Badivuku i Ylber Sherifi. 

 

Sednici je predsedavaoMuharremNitaj, predsednik Komisije. 

 

Dnevni red: 

1. Usvajanje dnevnog reda; 

2. Usvajanje zapisnika sa sednice komisije od 20.11.2018; 

3. Razmatranje aktuelne situacije memorijalnih kompleksa Kosova,  

pozvan direktor  AMMKK; 

4. Razno. 

 

1. Usvajanje dnevnog reda 

Dnevni red je usvojen bez izmena. 

 

5. 2.                           2. Usvajanje zapisnika sa sednice komisije od 20.11.2018; 

 

Muharrem Nitaj, predsednik  konstatovao je da sa 5 glasova za i 1 uzdržan, usvojen je zapisnik 

sa sednice od  20.11.2018. 

 

6. 3. 3. Razmatranje aktuelne situacije memorijalnih kompleksa Kosova, pozvan direktor  AMMKK 

Muharrem Nitaj, predsednik, rekao  je da je na sastanku održanom 6. novembra 2018. godine 

razgovarano o situaciji memorijalnih kompleksa na Kosovu, gde je direktor ove agencije bio 

pozvan na sastanak Bislim Zogaj, a nakon rasprave, komisija se složila da pripremi 
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detaljnijifinansijski izveštaj za sve memorijalne komplekse, sa dodatnim informacijama. Nakon 

što je zahvalio direktoru na dostavljenom izveštaju dao je njemu reč.  

Bislim Zogaj, direktor AMMKK u vezi finansijskogizveštaja saopštio je da sadrži planiranje 

budžeta za 2018. godinu i izdatke do 22. novembra 2018. godine, kao i zahtev za preraspodelom 

sredstava od 2.715 hiljada evra, dok u drugom delu predstavlja završeni finansijski izveštaj, za 

svaki projekat, koji obuhvata period od 2013. godine, od trenutka kada je agencija formirana do 

sada. 

Ukratko, osvrnuo se na neke projekte, ostavljajućimogućnost za pitanja od poslanika. Projekat u 

Meji, naveo nekoliko problema koji su već rešeni i do kraja godine će završiti prvu fazu koja 

obuhvata regulisanje groblja, dok druga faza obuhvata izgradnju amfiteatra i muzeja, a projekat 

će biti završen  2019. Za projekat Memorijalnog kompleksa "Adem Jashari", rekao je da nakon 

ratainvestirano  je 10 miliona evra, od čega je blizu 8 miliona evra do osnivanja agencije, ali 

blizu 2 miliona od osnivanja agencije do sada. Stupanjem na snagu Zakona o memorijalnom 

kompleksu "Adem Jashari", zahtevano je od Vlade da osnuje Međuministarski komitet  kao 

zakonska obaveza a zatim da se  izabere  kompanija za realizaciju projekta. Na kraju, on je 

dodao da je za 2019., predviđen je  budžet od 7,5 miliona evra, dok je kao agencija, iako je 

budžetirano 2 miliona, zahtevaće se od  Komisije  za budžet, da se poveća budžet za 5,5 miliona 

evra. 

 

Besa Gaxherri,čestitala je direktoru na pripremi izveštaja, ali je naglasila da postoji neslaganje 

između planiranja i budžetskih troškova za projekte tokom 2018. godine. Ona je počela sa  

Memorijalnim kompleksom "Adem Jashari" u Prekazu, izdvojeno je 1.000.000.00, dok je 

potrošeno 213.417,39 €, a zatim za održavanje izdvojeno je 75,000.00 i potrošeno je 66,514.50 €. 

Ona je upitala zašto postoji nesklad između izdvajanja i rashoda budžeta i drugim projektima: 

Groblje palih boraca OVK, Marinë (dodeljeno je 212,000.00,dok je potrošeno 23,012.80 €); 

Dëshmorët e Kombit, Vrellë (dodeljeno je330,000.00,potrošeno227,786.96 €); Kompleks Meja 

(dodeljeno je200,000.00, potrošeno 51,674.76);  Memorijalni kompleks  Demë Ahmeti, 

Podujevo(dodeljeno 300,000.00,potrošeno 100,000.00€); Izgradnja groblja palih u selu Polac 

(dodeljeno 250,000.00,potrošeno 0€); Kompleks palih boraca 121 brigade OVK“Ismet Jashari – 

Kumanova”, Kleçkë(dodeljeno 20,000.00,potrošeno0€); Izgradnja memorijala porodici Beriša, 

Suharekë (dodeljeno 300,000.00, potrošeno72,959.64€); Osnova spomenika Edmond Hoxha, 

Junik (dodeljeno 50,000.00, potrošeno0€); Izgradnja prateće infrastrukture, otvaranje staza i 

memorijala u selu Gorozhup, region Hasa(dodeljeno 180,000.00, potrošeno73,343.57€); Projekt 

bivšeg Generalnog štaba OVK, Likovc (dodeljeno 50,000.00, potrošeno13,204.90€); 

Memorijal“Ibrahim Rugova” (dodeljeno 200,000.00, potrošeno0€); Izgradnja Trga “Hasan 

Prishtina” (dodeljeno 195,000.00, potrošeno0€). 

Uopšteno govoreći, za 2018. godinu izdvojeno je 5,760,000.00 €, dok je ostvareno 2,964,412.95 

€, što znači  ni 50%, i dodala da se u planiranju budžeta treba biti pažljiv, jer kada se budžet od 

80% ne realizuje, to je neuspeh. Ona je završila  svoj govor, pozivajući se na procenu agencije 

projekat Memorijala “Ibrahim Rugova”, koji bi trebala biti veliki i dostojanstveni projekat. 

 

Lutfi Zharku, upitao je zašto nije potrošeno više od 20% budžeta za Memorijalni kompleks 

"Adem Jashari", gde je problem da sredstva  nisu realizovana? 

Liburn Aliu, složio se sa pitanjima govornika i zadržao se na Memorijalni kompleks "Adem 

Jashari" i tražio više informacija o trošenju u periodu 2006-2013 i iznos od 8,5 miliona eura. Dok 

je za period 2013-2018 bio zainteresovan za projekte koji su najviše trošili, kao što su: Izgradnja 

vodovoda (645 hiljada evra) i Izrada  projekta za očuvanje kompleksa (567 hiljada evra) i upitao 

da li su bili ovi projekti dostupni javnosti. 
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Ganimete Musliu,zahvalila se direktoru na detaljnom izveštaju za svaki kompleks, iako njegova 

odgovornost nije bila kada nije bio direktor. Ona se takođe složila sa pitanjima govornika, 

posebno naglašavajući projekat konzerviranja kula u Memorijalnom kompleksu "Adem Jashari" i 

dodala da je komisija, ali i ona, nekoliko puta tokom proteklih godina, u vreme razmatranja 

budžeta, pokrenuli su pitanje o konzerviranju i uvek su se žalili da nemaju  sredstava, a ako 

postoji plan zaštite i do sada nije urađen nikakav rad za zaštitu, možda bi trebalo formirati  

parlamentarnu komisiju za istragu o ovom pitanju 

Bislim Zogaj,odgovorio je na postavljena pitanja: 

U vezi razlike između predviđanja i rashoda budžeta za projekte, saglasio se sa argumentima 

poslanika, ali je dodao da Zakon o nabavci nije u redu, budući da favorizuje nižu cenu.U vezi 

toga, on je dao i primere zašto pružaju nižu cenu,poslovi su završeni: Projekat Bivši centar 

Generalnog štaba OVK u Likovc,planirano je 50 hiljada€,dok ponuđači sa  9 hiljada€znači 10% 

planiranog iznosa.Projekat Memorijala porodice Berisha u  Suha Reci,planirano je300 hiljada €, 

firma je konkurisala sa  180 €, preostala sredstva (72 hiljada €) realizovaće se tokom godine.  

Projekti u Vrelu, završen je, potrošena su sredstva i to je jedan od najboljih projekta; 

zaprojekatuMejiipreostalih 51 hiljada € su u drugoj fazi i tokom ovog meseca će biti potrošeni, 

za Memorijalni kompleks“Demë Ahmeti”, iako je rad započeo, eksproprijacija nije započela, 

tako da su ta sredstva višak; za grobniceu selu Polacpredviđeno je 250 hiljada €, u međuvremenu 

BSKsu preuzele rad, doj su sredstva preneta na druge projekte;  za projekat “Ismet Jashari- 

Kumanova”, vlasnici nisu dozvoli eksproprijacijuMemorijal u Gorozhup, je pri kraju i sredstva 

se realizuju tokom godine; Izgradnja Trga“Hasan Prishtina”,sredstva su preneta za ovu 

godinu,dok je opština zakasnila sa odobravanjem imovine.Projekat Grobvice palih boraca u 

Marinë, bio je 110 hiljada €,dok je predviđen vodovod od Prekaza i budžet je povećan na 220 

hiljada €. 

Na memorijalu "Ibrahim Rugova" nisu realizovane i planirana sredstva (200 hiljada evra), na 

zahtev Komisije za budžet i finansije, preneta su na projekat Memorijal "Ibrahim Rugova" u 

Istoku, pošto sredstva nisu mogla biti realizovana. Memorijalni projekat Ibrahim Rugove u 

Prištini trenutno je jedan od najatraktivnijih tačaka, jer pored grobnice Ibrahim Rugove nalazi se 

i grob Adema Demaci, Ahmeta Krasnići, Ilira Konuševa, i grobnica veterana i sahrana je 

obavljena  bez stabilnog kriterijuma i da je agencija bila nemoćna u tome. Zato je zatražio veliki 

i reprezentativni projekat za Kosovo, koji bi, pored opštine Priština, trebao uključiti i MŽSPP, 

MKOS, ratna udruženja, stanovnike naselja i stručnjake iz relevantnih oblasti. 

 

Za projekat Memorijalnog kompleksa "Adem Jashari" u Prekazu, za 2018. godinu, kazao je da je 

izdvojeno 1 milion evra, dok je potrošeno 213 hiljada evra. Što se tiče projekta koji je koštao 

600.000€, to je učinjeno ranije i čuva se samo za konzerviranje kule otpora. Agencija 2017. i 

2018. godine nije reagovala. U prvoj nedelji mandata, direktor je obezbedio ova sredstva 

gradonačelniku, ali očekuje se da će novi zakon za kompleks Adem Jashari biti odobren i 

formiraće se komisija za procenu projekta. Insistiraće se na tome da će se implementacija 

projekta očuvanja, koju je uradila slovenačka kompanija, sertifikovana od strane jedne 

kompanije iz Albanije za ispunjavanje uslova projekta, a zavisno od među ministarskogkomiteta, 

prihvatiti, rekao je direktor Zogaj. 

 

Salih Zyba,rekao je da je u prvom izveštaju tražio spisak spomenika za upoređivanje gde je 

uloženoa gde ne. Složio se s predlogom poslanice Ganimete Musliu za parlamentarnu istražnu  

komisiju i zatražio od direktora, ako smatra da je potrebno formirati ovu komisiju. Onda je 

upitao: Da li postoje kazne za prekršaj ili čak neizvođenje radova na ovim projektima?  
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Ganimete Musliu, Takođe, ona je izrazila uznemirenje zbog toga što direktor i Agencija nemaju 

snage za postupanje u vezi 4 zadnje sahrane na Memorijalu “Ibrahim Rugova”.Liburn 

Aliu,upitao je o obelisku za Afrim Zhitija:Zašto nije ovaj projekat prenet u okviru Agencije.  

Bislim Zogaj,rekao je da su svi projekti koji su bili u okviru MSPP, preneti na agenciju, ali 

projekat za Afrim Zhitija, zbog uzurpacije imovine, ministarstvo nije prenelo do njegovog 

rešavanja. Što se tiče penala i preduzetih mera, on je dodao da  se radi o  ličnosti i da nisu znali 

ko bi mogao preduzeti mere. Na kraju, ona je takođe zatražilapomoć́ parlamentarne komisije o 

ovim pitanjima i zatražila podršku za dozvolu za prijem novih službenika u Agenciju. 

Besa Gaxherri, zamenica predsednika zahvalila je g. Zogaj na izveštavanju u zatvorila rad 

komisije.  

 

Sednica je završena u  11:50 časova. 

 

Izradilo: 

Osoblje za podršku komisije  

 

                                                                                                      Predsednik Komisije, 

 Muharrem Nitaj 

 


